

## AXBOROT XATI

**2023-yil 27-28-aprel kuni** o‘zining noyob asarlari hamda olamshumul kashfiyotlari bilan jahon ilm-fani va madaniyati rivojiga beqiyos hissa qo‘shgan buyuk mutafakkir va qomusiy olim, Ilk Renessans davrining yorqin namoyandasi Abu Rayhon Beruniyning ilmiy-ma‘rifiy merosini yanada chuqur o‘rganish va keng targ‘ib qilish maqsadida T.N.Qori Niyoziy nomidagi O‘zbekiston pedagogika fanlari ilmiy tadqiqot institutida **“Abu Rayhon Beruniyning pedagogik ta‘limotidan foydalanish imkoniyati: muammolar va yechimlar”** mavzusida **xalqaro miqyosda** ilmiy-amaliy anjuman bo‘lib o‘tadi.

**Anjuman** quyidagi yo‘nalishlarda ish olib boradi:

**1- yo‘nalish:** Abu Rayxon Beruniyning pedagogik ta‘limoti, uni mahalliy va xalqaro miqyosida o‘rganishga oid tarixiy pedagogik yondashuvlar.

**2- yo‘nalish:** Abu Rayxon Beruniyning pedagogik qarashlaridan uzluksiz ta‘lim jarayonida foydalanish imkoniyatlari.

**3- yo‘nalish:** Abu Rayxon Beruniyning o‘qitish metodikasini boyitishga xizmat qiladigan g‘oyalari.

**4- yo‘nalish:** Abu Rayxon Beruniy pedagogik g‘oyalari raqamlashtirishga oid izlanishlarning istiqbolli yo‘nalishlari.

Ilmiy-amaliy anjuman materiallari to‘plam holatida chop etilishi rejalashtirilgan.

**Anjumanning rasmiy tili:** o‘zbek, rus va ingliz tillari.

**Ma‘ruza tezislari matnlarini tayyorlash bo‘yicha talablar:**

Maqolalar va tezislar MS Office dasturining Word 97-2003 muharriri Times New Roman shrifti, 14 kegel, 1,5 intervalda bo‘lishi va 3 betdan kam bo‘lmasligi hamda 5 betdan oshmasligi lozim. Maqolalar va tezislar matnlari A4 hajmidagi qog‘ozga, yuqoridan va pastdan 2,5 sm., chapdan 3 sm., o‘ngdan 1,5 sm. joy qoldirib yoziladi. Mavzuning nomi avtomatik tarzda bosh harflar bilan qoraytirilgan holda o‘rtaga yoziladi, keyingi qatorlarga ma‘ruzachi(lar)ning ism-sharifi hamda ilmiy darajasi va unvoni, tashkilot nomi, muloqot telefonlari kodi bilan ko‘rsatiladi. Maqolalar va tezislarda keltirilgan iqtiboslar (Masalan: [1.25 b.]) foydalanilgan adabiyotlar ro‘yxati bilan birgalikda matn oxirida berilishi maqsadga muvofiq.

**Eslatma:** maqolalar va tezislar tahrir qilingan holda qog‘oz va elektron nusxalarda **2023-yilning 10-apreligacha** tahrirdan chiqarilib, tegishli yo‘nalish ko‘rsatilib yuqoridagi talablar darajasida tashkiliy qo‘mitaga yetkazilishi lozim. Nashr harajatlari uchun tezislarning har bir sahifasiga 30 000 (o‘ttiz ming so‘m) so‘mdan haq to‘lanadi. To‘lovlar naqd pul yoki o‘tkazma orqali qabul qilinadi.

O‘tkazmalar **8600 3329 8017 0306 (Safarova Roxat)** karta raqamiga o‘tkazilishi mumkin. (Har bir muallif to‘lovdan oldin karta egasi bilan telefon orqali bog‘lanishi va to‘lov kvitansiyalarini taqdim etishlari so‘raladi).

Tezislar ilmiy saviyasi bo‘yicha tashkiliy qo‘mita tomonidan tanlab olinadi. Qo‘yilgan talablarga javob bermaydigan maqolalar to‘plamga kiritilmaydi.

**Anjumanning o‘tkazilish joyi va manzili:** 100736, Toshkent, Yakkasaroy tumani Bratislava 3 (TDPUning Fizika-matematika fakulteti binosi 1-qavat) T.N.Qori Niyoziy nomidagi O‘zbekiston Pedagogika fanlari ilmiy tadqiqot instituti.

**Mas‘ul:** “Uzluksiz ta‘lim pedagogikasi va psixologiyasi” bo‘lim mudiri, pedagogika fanlari doktori, professor R.G.Safarova. **Telefon: +998 97 730 66 04, 91 108 86 69**

**Maqolalar ushbu telegram orqali qabul qilinadi: +998 97 730 66 04**

**[https://t.me/Professor\\_Safarova\\_R\\_G](https://t.me/Professor_Safarova_R_G)**

*Tashkiliy qo‘mita*

## ИНФОРМАЦИОННОЕ ПИСЬМО

27-28 апреля 2023 года в Узбекском научно-исследовательском институте педагогических наук имени Т.Н.Кары Ниязи будет проведена международная научно-практическая конференция на тему: **Возможности использования педагогического учения Абу Райхана Беруни: проблемы и решения»** в целях дальнейшего изучения и широкой пропаганды научно-просветительского наследия великого мыслителя и энциклопедиста, яркого деятеля Раннего Возрождения Абу Райхана Беруни, внесшего несравненный вклад в развитие мировой науки и культуры своими уникальными трудами и универсальными открытиями.

**Работа конференции будет организована по следующим направлениям:**

*1-направление:* Педагогическое учение Абу Райхана Беруни, историко-педагогические подходы к его изучению в национальном и международном масштабе.

*2-направление:* Возможности использования педагогических взглядов Абу Райхана Беруни в процессе непрерывного образования.

*3-направление:* Идеи Абу Райхана Беруни по обогащению методики обучения.

*4-направление:* Перспективные направления исследований, связанных с цифровизацией педагогических идей Абу Райхана Беруни.

Материалы научно-практической конференции планируется издать сборником.

Официальный язык конференции: узбекский, русский и английский.

*Требования к подготовке текстов тезисов:*

Тезисы должны быть выполнены в редакторе MS Office Word 97-2003, шрифт Times New Roman, кегель 14, интервал 1,5, объем не менее 3 и не более 5 страниц. Тексты статей и тезисов на бумаге формата А4, по 2,5 см сверху и снизу, 3 см слева, 1,5 см справа. Название темы автоматически пишется посередине заглавными буквами, а в следующих строках указывается имя докладчика(ов) и ученая степень и звание, название организации и номера телефонов с кодом для связи. Сноски в тезисах оформляются в следующем порядке (например, [1, с. 25]) и даются в конце текста в списке использованной литературы.

**Примечание:** бумажные и электронные копии статей и тезисов должны быть отредактированы и представлены в оргкомитет в соответствии с вышеуказанными требованиями, с указанием соответствующих направлений до 10 апреля 2023 года. На издательские расходы следует заплатить по 30 000 (тридцать тысяч) сумов за одну страницу тезисов. Платежи принимаются наличными или банковским переводом.

Переводы можно осуществить на карту № **8600 3329 8017 0306 (Сафарова Рохат)**. (Каждого вкладчика просят связаться с хозяином карты по телефону и предоставить платежные квитанции об оплате).

Тезисы будут отобраны оргкомитетом в соответствии с их научным уровнем. Статьи, не соответствующие требованиям, не будут включены в сборник.

**Место и адрес проведения конференции:** 100736, г.Ташкент, Яккасарайский район, Братиславская 3 (1 этаж физико-математического факультета ТГПУ), Узбекский научно-исследовательский институт педагогических наук имени Т.Н.Кары Ниязи.

**Ответственный:** заведующая кафедрой «Педагогика и психология непрерывного образования», доктор педагогических наук, профессор Р.Г.Сафарова. **Телефон:** +998 97 730 66 04, +998 91 108 86 69

Статьи принимаются на телеграмму по номеру: +998 97 730 66 04

[https://t.me/Professor\\_Safarova\\_R\\_G](https://t.me/Professor_Safarova_R_G)

*Организационный комитет*

## INFORMATION LETTER

On April 27-28, 2023, in order to further study and promote widely the scientific and educational heritage of Abu Rayhan Beruni, a great thinker and encyclopedist, a bright figure of the Early Renaissance, who made an incomparable contribution to the development of world science and culture with his unique works and universal discoveries scientific-practical conference on the topic "Usability of Abu Rayhan Beruni's pedagogical heritage: problems and solutions" will be held at the Scientific Research Institute of Pedagogical Sciences of Uzbekistan named after T.N. Kori Niyazi.

The conference works in the following areas:

- 1- **direction:** Pedagogical heritage of Abu Raikhan Beruni, historical and pedagogical approaches to its study on a local and international scale.
- 2- **direction:** Possibilities of using the pedagogical views of Abu Raykhan Beruni in the process of continuous education.
- 3- **direction:** Abu Raikhan Beruni's ideas that serve to enrich the teaching methodology.
- 4- **direction:** Prospective directions of research related to the digitalization of Abu Raykhan Beruni's pedagogical ideas.

It is planned to publish the materials of the scientific-practical conference as a collection.

The official language of the conference: Uzbek, Russian and English.

Requirements for the preparation of articles and theses texts:

Articles and abstracts should be in MS Office Word 97-2003 editor, Times New Roman font, 14 font, 1.5 spacing and not less than 3 pages and not more than 5 pages long. Texts of articles and theses are on A4 paper, 2.5 cm from the top and bottom, 3 cm from the left, 1.5 cm from the right. is written leaving a space. The name of the topic is automatically written in the middle with capital letters, and the following lines show the name of the speaker(s) and the academic degree and title, the name of the organization, and contact numbers with code for further communication. Citations in articles and theses (for example: [1.25 p.]) should be given at the end of the text together with the list of used literature.

Note: Paper and electronic copies of the articles and abstracts must be edited and submitted to the organizing committee in accordance with the above requirements, with the appropriate directions indicated, before April 10, 2023. A fee of 30,000 (thirty thousand soums) per page of theses is paid for publication expenses. Payments are accepted by cash or bank transfer.

Transfers can be made to the card number 8600 3329 8017 0306 (Safarova Rokhat). (Each contributor is requested to contact the cardholder by phone and provide payment receipts prior to payment).

Theses are selected by the organizing committee according to their scientific level. Articles that do not meet the requirements will not be included in the collection.

Venue and address of the conference: 100736, Tashkent, Yakkasaroy district, Bratislava 3 (Physics-mathematics faculty building of TDPU, 1st floor) Scientific Research Institute of Pedagogical Sciences of Uzbekistan named after T.N. Kori Niyazi.

Responsible person: Head of the "Pedagogy and Psychology of Continuous Education", Doctor of Pedagogical Sciences, Professor R. G. Safarova. Phone: +998 97 730 66 04 91 108 86 69

**Articles are accepted through this telegram: +998 97 730 66 04**

**[https://t.me/Professor\\_Safarova\\_R\\_G](https://t.me/Professor_Safarova_R_G)**

Organizational committee